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ZE ZASEDÁNÍ RADY MĚSTYSE LEDENICE

Říjen 2023 Zdarma

Neděle 8. 10. v 18 h
Koncert duchovní hudby
STABAT MATER  DOLOROSA
Kostel sv. Vavřince Ledenice
Účinkuje: Pražský hudební soubor
AMOR AETERNUS
se sopranistkou Zuzanou Zaimlovou

Čtvrtek 12. 10. v 18 h
PŘÍRODNÍ PAMÁTKA
OHRAZENÍ
Přednáška a beseda s biologem
Přírodovědecké fakulty Jihočeské
univerzity prof. Janem Lepšem
Divadelní sál Ledenice

Sobota 14. 10. od 14 h
DRAKIÁDA
Sportovní areál Ledenice
Při špatném počasí se akce nekoná.

Neděle 22. 10. v 15 h
Divadelní pohádka pro děti i dospělé
JAK SI KRAKONOŠ
A TRAUTENBERK VYMĚNILI
HOSPODÁŘSTVÍ
Účinkuje: Zborovský divadelní spolek
Divadelní sál Ledenice

Středa 25. 10. od 17 h
KONCERT ŽÁKŮ A UČITELŮ
ZUŠ LEDENICE
s hostem Mgr. Kristýnou Markovou
– dětskou psycholožkou
Sál ZUŠ (Náměstí 70)

Sobota 28. 10. v 15 h
SETKÁNÍ K 105. VÝROČÍ
VZNIKU ČESKOSLOVENSKA
Krátká promluva a historické ohléd-
nutí PhDr. Jiřího Cukra, kronikáře
městyse Ledenice.
Ledenice – u lípy republiky před
domem s pečovatelskou službou
ve Školní ulici

Sobota 28. 10.
TRADIČNÍ VÝLOVY
¡ Rybník  PARČÁK Ledenice

Po celý den občerstvení, hudba,
prodej ryb

¡ Rybník PAZDERNICKÝ Zaliny
Prodej ryb od 11 h
Po celý den dechová hudba
a občerstvení.

Připravujeme na listopad:
Sobota 4. 11. od 18 h

MYSLIVECKÉ HODY
Sál U Králů

Jako každý rok, tak se i letos v říjnu můžete těšit na výlovy rybníků Parčák – Ledenice a Paz-
dernický – Zaliny. Výlovy s občerstvením, hudbou, prodejem ryb a spoustou diváků proběh-
nou v sobotu 28. října

Ze zasedání Rady městyse Ledenice
ze dne 23. 8. 2023

Rada městyse projednala a schválila:
� smlouvu o zřízení věcného břemene č.

CB-014330074877/001-DVK na pozemku
parc. č. 4638/3 a 4639/1 v k. ú. Ledenice
s firmou EG.D a. s., pro stavbu „Ledenice,
K 1563/1 – kabel NN“ za cenu 2.000 Kč bez
DPH.
� smlouvu o zřízení věcného břemene č.

CB-014330083008/001-DVK na pozemku
parc. č. 3625/1 v k. ú. Ledenice s firmou
EG.D a. s., pro stavbu „Ledenice, K 3627/7
– úprava NN“ za cenu 2.000 Kč bez DPH.
� výsledek výběrového řízení na zakázku ma-

lého rozsahu „Ohrazení – pořízení motorové
stříkačky TOHATSU VE 1500“ a doporu-
čuje starostovi s vybranou firmou Požární
bezpečnost, s. r. o., uzavřít kupní smlouvu
s cenou 240.000 Kč bez DPH, tj. 290.400 Kč
s DPH. Z důvodu přehodnocení zásahu
schopnosti JPO V Ohrazení bylo rozhod-
nuto o změně a převedení motorové stříkač-
ky jednotce hasičů Zaliny.
� smlouvu o zřízení věcného břemene č.

CB-014330082408/001-DVK na pozemku
parc. č. 3920/277 v k. ú. Ledenice s firmou
EG.D a. s., pro stavbu „Ledenice, 5. května,
garáže – NN“ za cenu 2.000 Kč bez DPH.

� smlouvu o zřízení věcného břemene – služeb-
nosti inženýrské sítě na pozemku parc. č. 4663
v k. ú. Ledenice pro uložení spojovacího
vedení mezi tepelnými čerpadly na poze-
mcích parc. č. 98/2 a 98/3.

Rada městyse projednala:
� žádost o vyjádření jako vlastníka sousední-

ho pozemku na akci „Novostavba rodinného
domu“ na parc. č. 1675/35 v k. ú. Ledenice a
souhlasí se stavbou dle předložené projek-
tové dokumentace.
� žádosti o přidělení uvolněného bytu č. 41/B

v domě s pečovatelskou službou v Ledeni-
cích a schválila jeho pronájem za předpo-
kladu, že vybraný nájemce bude schválen
Magistrátem města České Budějovice, od-
borem sociálních věcí.

Rada městyse vzala na vědomí:
� žádost o stanovisko ke Studii optimalizace

příčného uspořádání a směrového vedení
silnice II/157 od počátku budoucího ob-
chvatu obce Srubec po křižovatku budoucí-
ho obchvatu Ledenice a odložila projednání
do dalšího zasedání z důvodu předložení
připomínek osadních výborů a komisí.

pokračování na str. 2
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Ze zasedání Rady městyse Ledenice
ze dne 20. 9. 2023

Rada městyse projednala:
� žádost o mimořádný finanční dar na rok

2023 pro zájmovou skupinu Ledňáček na
pořízení keramických forem a souhlasí
s poskytnutím příspěvku ve výši 6.500 Kč.

Rada městyse Ledenice rozhodla:
� od 1. 10. 2023 zvýšit nájemné v nájemních

bytech v Domě s pečovatelskou službou a
v bytovém domě na náměstí o průměrnou
míru inflace za rok 2022 ve výši 15,1%.

Rada městyse projednala a schválila:
� smlouvu o zřízení věcného břemene č.

CB-014330083023/001-DVK na pozemku
parc. č. 2161/3 a 2438/2 v k. ú. Zborov s fir-
mou EG.D a. s., pro stavbu „Ohrazeníčko
K/2156/2 – připojení NN“ za cenu 3.800 Kč
bez DPH.

Nové turistické informační panely
V září byly nainstalovány nové turistické informační panely. První najdete v Ohrazení u auto-

busové zastávky. Druhý je v Zalinách na návsi a třetí u Zborova na vyhlídkovém místě Svatá
Voršila. Myšlenkou na jejich výrobu a instalaci jsme se začali zabývat v minulém roce, kdy ve
spolupráci s nadací Jihočeské cyklostezky došlo k přeznačení cyklostezky č. 1050. Ta dříve ved-
la ze Zalin do Ledenic po hlavní silnici. Po vybudování stezky pro pěší a cyklisty z Ledenic ke
křižovatce s Ohrazeníčkem a opravě polní a lesní cesty mezi Ohrazením a Zalinami, jsme ve
spolupráci s osadním výborem Ohrazení oslovili nadaci Jihočeské cyklostezky s dotazem, zda
by bylo přeznačení zmíněné trasy reálné. Jednání byla úspěšná a dnes vede cyklostezka do Lede-
nic mimo hlavní silnici. Návštěvníci, kteří na svých cestách projíždějí zmíněnými osadami, se
tak díky infopanelům dozví mnoho zajímavého o místě, kde se právě nacházejí. Přečtou si o his-
torii, současnosti, prohlédnou si fotky a chybět nemůže ani cyklomapa nejbližšího okolí. Na vy-
hlídkovém místě u Zborova je nainstalovaný panel
s panoramatickou fotografií a popsanými vrcholy nejen
Novohradských hor. Chybět nemůže ani vysvětlení,
proč se danému místu říká Svatá Voršila. Na realizaci
panelů se aktivně podíleli členové osadních výborů, pa-
noramatickou fotografii vytvořil Michal Duda, o srozu-
mitelnost textů se postaral ledenický kronikář PhDr. Jiří
Cukr, graficky panely zpracoval Mgr. Pavel Jaloševský
z Ohrazeníčka, ve zborovském truhlářství Juhas vyro-
bili dřevěné stojany a firma AL Systém panely vytiskla.
Až vyrazíte na podzimní výlet na kole nebo vycházku,
nezapomeňte a cestu si naplánujte kolem nových infor-
mačním panelů.

Realizace projektu Turistické informační panely byla
spolufinancována Jihočeským krajem z dotačního

programu Podpora cestovního ruchu 2023.

ZE ZASEDÁNÍ...
pokračování ze str. 1
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PRVŇÁČCI VE ŠKOLE
V pondělí 4. září 2023 panoval již od rána před ZŠ Ledenice i uvnitř

nevídaný ruch. Směřovali sem hlavně ti nejmenší v doprovodu svých
rodičů při školním poprvé… Do lavic v krásně vyzdobených třídách
1. A a 1. B se úplně poprvé posadilo celkem 45 prvňáčků.

Tentokrát byly dychtivě zvědavé a plné očekávání nejen tváře prv-
ňáčků, ale i jejich rodiče a sourozenci. Na všech bez rozdílu bylo vidět,
že se do školy již opravdu těšili.

Na prvňáčky jako obvykle čekaly usměvavé paní učitelky. Se všemi
školáky se osobně přivítaly a předaly jim drobné dárky – pamětní listy,
desky na sešity od firmy BOVYS a samozřejmě pracovní sešity. Radost
ve většině dětských očí byla veliká. I rodiče dostali mnoho přehledně
uspořádaných pokynů a rad, které si mohli
v písemné podobě odnést k prostudování a ve-
černímu vyplňování.

Prvňáčky a jejich rodiče přišel osobně při-
vítat pan ředitel Mgr. V. Šesták a paní zástup-
kyně Mgr. A. Majerová. Pan ředitel popřál
všem prvňáčkům, aby jejich nástup do školy
byl radostný a pohodový, aby měli chuť poz-
návat vše nové a aby se jim ve škole dařilo
a líbilo.

Rodičům popřáli dostatek trpělivosti, dů-
slednosti a také radosti z úspěchů svých ma-
lých školáčků. Samozřejmě přivítat prvňáčky
přišel i pan starosta Ledenic pan Jiří Beneda a
přinesl dárek v podobě finančního příspěvku na
pořízení školních pomůcek. Děkujeme moc.

A pak začala poprvé „škola naostro“.
Třídní učitelky Markéta Hanzlíková a Marie
Petrášová připravily pro prvňáčky zábavné
básničky s pohybovým doprovodem.

Nezbývá, než všem držet palce. Ať se vám
ve škole líbí po celý školní rok!

Mgr. Markéta Hanzlíková
Mgr. Marie Petrášová

ZÁŘÍ V MATEŘSKÉ ŠKOLE
Září, pro mnohé rodiče a děti začátek nové životní etapy, první den

v mateřské škole. Čeká je něco neznámého, možná cítí obavy, zda
všechno to nové obě strany zvládnou. My po letitých zkušenostech
víme, že zvládnou.

Školka je pro děti místo poznání, místo pro vytváření nových kama-
rádských vztahů, učení se odloučit na nezbytně nutnou dobu od rodičů,
místo získávání důvěry k novým dospělým lidem, paním učitelkám,
učení se o životě kolem nás a o lidech samotných. Školka je místo dět-
ské radosti, dětského smíchu a vytváření základních postojů k lidské-
mu bytí.

Některé děti a někteří rodiče už toto všech-
no znají, nezažívají září v mateřské škole po-
prvé. Děti už se těšily na své kamarády, na
všechny ty zážitky, které školka poskytuje.

Září nás potěšilo krásným „letním“ poča-
sím. Umožnilo nám trávit více času venku, jak
na zahradě školky, tak mimo ní. Postarali jsme
se o školní záhon, který po prázdninách potře-
boval spoustu naší péče, zhlédli jsme diva-
delní představení v kinosále, podnikli jsme
vycházky do okolí mateřské školy, ale přede-
vším jsme se učili být spolu, vytvořit si pra-
vidla společného soužití, komunikace, aby nám
bylo ve školce hezky. A to nám přejeme po celý
školní rok!!!

Ivana Martínková
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EXKURZE PŘEDSTAVILA PŘÍRODU V LEDENICKÉ  PÍSKOVNĚ
Calla a ZŠ Ledenice uspořádaly v neděli 17. září exkurzi „Příroda

v Pískovně Ledenice“. Akce byly součástí projektu na ochranu této pří-
rodovědně zajímavé lokality.

Exkurzi vedli Petr Veselý (PřF JU), Tomáš Ditrich (PedF JU), Hele-
na Jaloševská (ZŠ Ledenice) a Jiří Řehounek (Calla) a její součástí byl
také odchyt a kroužkování ptactva a povídání o významu pískoven pro
ochranu přírody. Zejména dětští účastníci si mohli vyzkoušet chytání
vodního i suchozemského hmyzu s pomocí různých sítěk a pomoci tak
s biologickým průzkumem pískovny.

Biologický průzkum pískovny odhalil v minulých letech výskyt
mnoha chráněných a ohrožených druhů. Mimo jiné zde žijí i všechny tři
jihočeské druhy čolků, tedy čolek velký, obecný a horský, kuňky a další
obojživelníci. Z plazů se vyskytuje ještěrka obecná, ještěrka živorodá,
užovka obojková a zmije obecná. Z mnoha hmyzích skupin jmenujme
především svižníky, majky, samotářské včely a vosy, vážky, vodní
brouky a ploštice aj. I mezi nimi najdeme řadu ohrožených druhů.

A mnohé z těchto druhů se podařilo odchytit i během exkurze.
V připravených miskách s vodou si brzy účastníci prohlíželi čolky,
larvy vážek, potápníky, klešťanky nebo zna-
koplavky, zatímco v síťkách pro odchyt su-
chozemského hmyzu uvízli motýli, saranče,
kobylky nebo svižníci. Ornitologové pak
mohli účastníkům ukázat několik druhů
ptáků, včetně konipasa horského, králíčka
obecného a ohnivého nebo červenku obec-
nou. Největšímu zájmu účastníků se však
těšit strakapoud velký.

Součástí letošního projektu na ochranu le-
denické pískovny nebylo jen pokračování bio-
logických průzkumů, ale i projektový den pro
ZŠ Ledenice, při němž se žáci zapojili přímo
do ochrany lokality. Projekty ochrany přírody
zde probíhají dlouhodobě ve spolupráci Cal-
ly, městyse Ledenice, ZŠ Ledenice a Pedago-
gické fakulty JU.

Další informace a tipy na výlety nejen do
zajímavých jihočeských pískoven najdou
zájemci o turistiku, cykloturistiku, geoca-
ching, geologii, fotografování či pozorování
přírody na webu „Objevte svou pískovnu“
(http://www.calla.cz/objevtesvoupiskovnu/).
Mimo jiné se zde dozvědí, že Pískovna Lede-
nice je také zajímavou geologickou lokalitou.

Jiří Řehounek & Helena Jaloševská Petr Veselý (PřF JU) kroužkuje a představuje strakapouda velkého

Poznávání života v tůních s Tomášem Ditrichem (PedF JU)

Nezapomenutelný zážitek dětí, které měly možnost vypustit odchycené-
ho ptáčka

KONCERT ŽÁKŮ
A UČITELŮ

ZUŠ LEDENICE
Kdy: středa 25. 10.

Začátek: 17 h

Kde: sál ZUŠ Ledenice (Náměstí 70)

S následným hostem, dětskou psycholožkou
Mgr. Kristýnou Markovou, která nám nastíní pohled

na téma tréma.
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LEDENICKÉ BRAMBOROVÁNÍ
Sobota 23. září 2023 byla termínem pro šestý ročník Ledenického bramborování. I přes mno-

ho akcí, které se konaly v okolí a poměrně chladné počasí, bylo náměstí po čtrnácté hodině plné
návštěvníků. V cmundovacím soutěžním stanu předpékalo své cmundy pět soutěžních týmů.
K poslechu hrála kapela 100-ka, pro děti byly připravené soutěže, balónkování a skákací hrad.
V dalším stanu s bramborami doslova kouzlil rautový specialista a kuchař Michal Dosek. Divá-
ky pobavilo vystoupení několikanásobného mistra světa a Evropy ve freestyle footbagu Honzy
Webera, který předvedl nevídané kousky s několika druhy míčů, ale i s bowlingovou koulí.
Celým programem provázel, jak už je v Ledenicích zvykem, moderátor Jarda Vlášek.

Chvíli po zahájení soutěže bylo náměstí provoněné různými druhy cmund. V soutěžním sta-
nu mezi sebou v přátelském duchu soupeřily týmy ledenických hasičů – Ráďův tým, hasičky
z Radostic, tým Šťastných cmundiček, Kluci od čapí zátoky a Ledenické THS. Ale i tak to byl
velký boj. Ne každý hodnotil bramborák pouze podle chuti, ale svou roli sehrály i sympatie
k jednotlivým týmům. Letos si vítězství vybojoval početný tým Šťastných cmundiček v čele
s Terezkou Šťastnou. Gratulujeme vítězkám a všem soutěžním týmům děkujeme za účast, za
snahu, za dobrou náladu, která po celou dobu panovala v soutěžním stanu i za kamarádství s os-
tatními týmy. Díky všem prodejcům, kteří se snažili, co mohli, aby nikdo nebyl hladový a žízni-
vý, díky i pořadatelům a technikům za hladký průběh celého odpoledne. jk

Vítězky

Mistr světa Honza WeberKuchař Michal DosekBalónkování pro děti
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Naposledy jsme se rozloučili:

t s paní Miroslavou Jandovou z Ledenic, zemřela dne 3. 9. ve věku 63 let,
t s panem Josefem Šaršounem ml. z Ledenic, zemřel 14. 9. ve věku 56 let,
t s panem Karlem Klesnerem z Ledenic, zemřel 17. 9. ve věku 85 let.

Významné životní jubileum 80 let oslavil v měsíci září pan Jiří Hajný z Ledenic.

Manželé Anna a Karel Dvořákovi z Ledenic oslavili v září 50leté výročí sňatku, tzv. zla-
tou svatbu.

S drobným dárkem a s přáním všeho nejlepšího, spokojenosti a především pevného
zdraví zavítal ke všem jubilantům i starosta Jiří Beneda. S gratulací se připojuje i redakce
Ledenického zpravodaje.

ZO SPCCH
BOROVANY
LEDENICE

Dne 17. 8. jsme se rozloučili s naší členkou
ZO paní Věrou Vodvářkovou, která nás opus-
tila ve svých 65 letech. Svého zaslouženého
odpočinku – důchodu, si pro nemoc ani dlou-
ho neužila.

S úctou vzpomínáme.
Dne 14. září se 25 členů a 6 nečlenů zúčast-

nilo jednodenního zájezdu na Šumavu. Nav-
štívili Jelení vrchy, Schwarzenberský kanál,
muzeum ve Chvalšinách. Ve Chvalšinách nav-
štívili i restauraci U Jelena, kde byli mile
překvapeni kvalitou a cenou jídla. Nakonec
navštívili Grafitový důl v Českém Krumlově,
kde byli svezeni vagónky do vnitra dolu. Trasa
byla dlouhá 1200 metrů a sjelo se do hloubky
75 metrů. Kdo chtěl, mohl ještě pokračovat
hlouběji spolu s výkladem. Trasa vláčkem
byla tmavá a jen občas světlo z předního
vagónku odhalilo usazeniny vápence nebo
grafitu.

I když se již několik let grafit netěží, na
pár místech ještě grafit prosakuje. Vytéká
tam také pramen minerální vody, který střeží
malý permoník. Po hodině se poslední účast-
níci vrátili zpět na povrch. Po malém občer-
stvení se všichni vrátili domů.

¡ Členskou schůzi máme naplánovanou
předběžně na 27. října od 14 h v Ledeni-
cích v sále „U Králů“.

¡ Cvičení v bazénu ZŠ Borovany začíná pro
členy 6. října od 13.15 do 15.30 h.

¡ Návštěvu termálních lázní v Gmündu plá-
nujeme 15. listopadu. Zájemci se mohou
hlásit u paní Himlové.

Za ZO předsedkyně Jarmila Himlová

Manželé Anna a Karel Dvořákovi Jiří Hajný

Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým, kteří se 25. 8. přišli naposledy rozlou-
čit s paní Věrou Doležalovou z Ledenic. Zvláštní poděkování patří členům obce baráčnické
z Ledenic.

Rovněž děkujeme za projevenou soustrast a květinové dary.
dcera Jana, syn Stanislav

KRISTINKA A MARUŠKA ZTRATILY MILOVANOU MAMINKU, POMOZTE JIM ŽÍT!!!

Představení sbírky
Po dlouhé těžké nemoci nás navždy opustila milovaná maminka. Její partner o ni dlou-
hodobě a do poslední chvíle pečoval. Bohužel boj s nemocí prohrála a zůstaly po
ní dvě malé dcery 7 a 10 let, rozestavěný domek, hypotéka a úvěr. Pro tak malé děti je
to velmi těžké období a postarat se o ně, je pro partnera, kterému je 62 let, velmi ná-
ročné a to nejen finančně.

Komu pomůžeme?
Pomoci se dostane desetileté Kristince Nelle a sedmileté Marušce Emmě z Ledenic, aby se v dětském věku nedostaly do finančních
potíží, nebo exekucí. Zaslouží si v tomto těžkém období lepší život bez starostí. Nemohou si sami pomoci a veškeré finanční rezervy
padly na léčbu nemocné maminky. Ta bojovala se svou nemocí statečně. Po operaci, ozařování a chemoterapiích jsme všichni věřili
v uzdravení. Bohužel nám nebylo přáno a jsme stále plni smutku a bolesti.

Za každou vaši pomoc velice děkujeme. Více na: www.donio.cz/pomockristinceamarusce
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MÍSTNÍ KNIHOVNA LEDENICE
Představujeme místní spisovatelky
PETRA
KAMLACHOVÁ
KDYŽ SE PLNÍ SNY

Po letech, kdy jsem psala převážně
do šuplíku, se mi letos v srpnu konečně
podařilo vydat knihu, román Padlý an-
děl. Loni už mi sice vyšla příručka Přijí-
mací zkoušky z češtiny na střední školy
pro žáky 9. tříd, ale tentokrát to pro mě
přece jen bylo nové a úplně jiné, protože
se jednalo o beletrii. Navíc na poměrně
netradiční téma a poněkud většího roz-
sahu, protože 380 stran není u prvotin
úplně obvyklých. Měla jsem opravdu
štěstí, že jsem našla nakladatelku, která
mi věří, dokonce tak, že jsme vyrobily
jakousi „limitovanou edici“, kdy prv-
ních 500 knih má maličko odlišnou
obálku (liší se obráceným háčkem nad
slovem „anděl“). Navíc právě finišují
práce na jejím překladu, ještě letos totiž
vyjde v Bulharsku jako audiokniha a
později i v tištěné podobě.

A o čem že to vlastně píšu? Nejde
o fantasy, jak by se snad podle názvu
mohlo zdát, ale o román pro ženy s prv-
ky thrilleru.

„Claire Caldwellová, žena nadaná
parapsychologickými schopnostmi, se
poprvé v životě vydává do rodinného
sídla, aby prokázala nevinu svého otce,
ale místo toho se zaplete do komplikovaného rodinného dramatu. Na
povrch vyplouvají nepříjemná tajemství, která měla zůstat navždy po-
hřbená. Budou její síly stačit k tomu, aby si zachránila život? Komu smí
důvěřovat a jak silné pouto si dovolí navázat s nevlastním bratrem, o
jehož existenci doteď nevěděla?“

Pokud vás kniha zaujme, budu moc ráda, když si ji přečtete, a ještě
radši, pokud ji doporučíte i svým známým. A budete-li chtít, můžeme
uspořádat nějakou besedu a společně si o knize i o psaní obecně
popovídat.

Petra Kamlachová

DITTA KŮTOVÁ
V první řadě bych chtěla poděkovat Místní knihovně v Ledenicích a Le-
denickému zpravodaji za příležitost, abych představila svou tvorbu. Ne-
dostala jsem ale žádné návodné otázky a proto si je budu klást samaJ.

Kdo vlastně jste?
Jmenuji se Ditta Kůtová a už skoro třicet let žiju v Ohrazení, z toho

posledních asi patnáct let na samotě kousek za vsí na farmě mezi pastvi-
nami a švestkovými sady.

Takže vaše hlavní činnost je farmaření?
Dalo by se to tak říct. Byl to původní záměr, ale když nejmladšímu

synovi byly asi čtyři roky, hledala jsem i nějakou jinou práci, takovou,
kde bych mohla realizovat své výtvarné sklony. Začala jsem pracovat
ve výtvarné dílně chráněné keramické dílny Nazaret v Borovanech a
pracuji tam stále stejně ráda.

Zdá se, že malovat na hrnečky a talíře vám nestačilo?
To je pravda. Maluju odjakživa. V mém životě se velmi hluboce

otiskl vliv obou mých rodičů: táty – učitele přírodopisu a znalce přírody
a maminky – učitelky češtiny a výtvarné výchovy. Tak nějak se to ve
mně propojilo, moje psaní, malování a celý můj život, to je vždycky ně-
jak s přírodou spojené. Některé moje obrazy je možné zrovna teď vidět
ve Schwarzenberském špitále v Lišově na výstavě Energie umění.

Tak a teď k tomu psaní.
Moje první knížka vznikla, když do mého života potřetí drsně vstou-

pila puberta. Dalo by se říct, že jsem začala psát, abych se prostě ne-
zbláznila. Začala jsem běhat – a psát. A to, co byl původně jenom únik
z obtížného životního období, se pro mne stalo radostí a trvalou součás-
tí života. Vida, k čemu všemu je taková puberta dobrá! Takto vznikl
Penzión U Lvice, příběh dospívajících sourozenců, kteří o prázdninách
v šumavských lesích za Vacovem najdou opuštěný penzión a v něm ta-
jemství. Kdo chce vědět víc, ať se začteJ. Tuto i všechny mé další kni-
hy jsem si také ilustrovala.

Knížka Peří, kam se podíváš je dvacet příběhů o ptácích a nejen
o nich, které všechny můžete nalézt a pozorovat v našem okolí. Volným
pokračováním je knížka Klobouky, kam se podíváš. Jsou to příběhy
o houbách – a nejen o nich – které taky
můžete najít v okolních lesích – ovšem
s výjimkou lanýže. Toho jsem si vypůjči-
la z jižní Moravy, protože se mi zrovna
hodil do příběhu J. Knihy jsou určeny
dětem od tří do sto tří let, takže si může
počíst každý.

Ilustrovala jsem také knihu Třináct
pohádek, kterou napsala moje maminka,
Golfové pohádky a do tisku chystám ro-
mán Zlá babička, což je příběh podle
skutečných událostí. Temná ločenická
rodinná historie, na kterou nabízím jiný
pohled, než se v rodině po generace tra-
doval. Je to příběh o tom, jak se může stát,
že nadějnou lidskou bytost může přemoci
zlo. Příběh o odpuštění. A v hlavě se mi
líhnou nové a nové příběhy, obrazy …

Tak kdo tedy vlastně jste?
Ani nevím. Náš nejmladší syn „Brutál“ na mne – když jsem onehdy

s jazykem na vestě neúspěšně honila nějaký dobytek – vybafl: „Ty že
jsi nějaká selka?“. Zamyslela jsem se nad tím. Asi nejsem úplně jenom
selka. Možná jsem spíš spisovaselkaJ.

Ditta Kůtová
Poznámka redakce:
knihy obou autorek si můžete zapůjčit v ledenické knihovně
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ROZHOVOR S LUDVÍKEM PETREM
NEJEN O HUDBĚ A DĚTSTVÍ V LEDENICÍCH

Dne 14. září oslavil kulaté osmdesátiny
Ludvík Petr, dlouholetý zpěvák dechové
kapely Budvarka a nějakou dobu i její ka-
pelník. Vedle hudby připomíná v rozhovo-
ru svou pedagogickou dráhu a mysliveckou
vášeň a vzpomíná na dětství, které strávil
na Ledenicku.

Kde jste se vlastně narodil?
Já jsem rodák ze Zborova, kde působil můj

otec na malotřídce jako řídící učitel. Jsem do-
konce rozený přímo ve školní budově, kde by
ředitelský byt. Po válce otec dostal nabídku do
školy v Ledenicích a my jsme se v roce 1946
přestěhovali do Ledenic, kde otec potom půso-
bil až do svého odchodu do důchodu. Vyrůstal
jsem tedy v Ledenicích a vychodil osmiletou
školu. Bydleli jsme v Marínů kopci, měli jsme
číslo 8. Byli jsme tam v podnájmu u pana Uh-
líře, který dělal šoféra sanitky. V roce 1964
jsme se přestěhovali do Budějovic.

Vzpomenete si, jak jste se jako děti bavily
a jak jste trávily volný čas?

Samozřejmě, že vzpomenu. Bylo toho
strašně moc. Měl jsem spoustu kamarádů a
byli jsme prakticky neustále venku. Všechny
volné chvíle jsme trávili na Vrchách. Naučil
jsem se na kytaru a zpívali jsme trampské pís-
ničky. Sešli se kluci i děvčata a bylo to velice
příjemné. Když to nebylo každý večer, tak as-
poň ob večer. Potom byla samozřejmě celá
řada zábav.

Ze Zborova jste odešel jako tříletý, ale
přesto se zeptám, máte i na Zborov nějaké
vzpomínky?

Mám. Jako děti jsme si hrály na školní za-
hradě. Tam byly listnaté stromy a obrovské
množství chroustů. Zamiloval jsem si koně,
takže jsem chodil do místní kovárny a kolikrát
se popálil o podkovu. Na Zborov jsem nezapo-
mněl, ani když jsme se odstěhovali, protože
jsem tam měl babičku s dědou, takže jsem je
navštěvoval. Rád jsem s dědou jezdil na krme-
ní a koupat koně. Mezi zážitky ze Zborova
patří také krásné koupání v rybníku Mezník.

Už zaznělo, že Váš otec byl učitelem. Jaké
povolání měla Vaše matka?

Matka nejprve pracovala v Trhových Svi-
nech v obchodním středisku. Potom přešla do
Ledenic a prodávala v obuvi a někdy na konci
padesátých let se přesunula do cukrárny, kte-
rou obrovským způsobem rozvinula.

Do Ledenic jezdíte stále velmi často, je
to tak?

Ano. Strávil jsem tam většinu mladých let a
mám tam stále přátele. A jezdím tam hlavně
proto, že jsem si nedaleko pořídil a zvelebil
domek, abych mohl provozovat myslivost.
Natrvalo tam bydlí moje dcera Irena Novotná,
která je učitelkou v ledenické školce. A není
ani jeden rok, kdy bych vynechal ledenickou
pouť, která je věhlasná.

Zmínil jste myslivost, která je Vaší velkou
láskou.

K přírodě mě vedl táta, který byl velkým
znalcem květin, navíc byl myslivec. To mě

strašně lákalo. Brával mě i na hony. Maximum
svého času jsem věnoval procházkám v příro-
dě a myslivosti. Po otci jsem se také stal mysli-
veckým hospodářem, měli jsme honitbu
kolem Adamce. Jako myslivec jsem v Ledeni-
cích působil asi 60 let až do letoška.

V otcových šlépějích jste kráčel nejen v pří-
padě myslivosti, ale také co se týká povolání.

Ano, otec mi předal kantorskou profesi.
Původním mým záměrem po absolvování
gymnázia ve Svinech byla buď hudba anebo
veterina. Hudbu jsem ale dělat nemohl, pro-
tože jsem měl úraz ruky. Na veterině jsem ne-
uspěl kvůli rodinnému původu. A tak jsem se
dal na kantořinu po otci a dodneška toho neli-
tuju. Otec za mě dokonce někdy zaskakoval,
když jsem potřeboval vypomoct kvůli cesto-
vání s kapelou. Měl totiž aprobaci chemie –
přírodopis jako já.

Na jakých školách jste vyučoval?
Začal jsem po absolvování budějovického

Pedagogického institutu v roce 1964 na zá-
kladní škole v Borovanech. Tam jsem působil
patnáct let. Poté jsem působil na Integrované
střední škole služeb a podnikání v Suchém
Vrbném. Mezitím jsem zároveň učil pár hodin
na soukromém gymnáziu v Suchém Vrbném.
Celkové mé působení ve školství bylo 47 let.

Přesuňme se nyní v povídání k Budvarce.
Jak dlouho jste s ní vystupoval?

Zpíval jsem s ní nepřetržitě od roku 1972
až do roku 2020. Působil jsem také jako mode-
rátor pořadů a rok po úmrtí kapelníka Vojtě-
cha Prokeše mě muzikanti jmenovali na jeho
místo. Kapelníkem jsem tak byl nějakých de-
set let do roku 2019. Budvarka vznikla při
Budvaru v roce 1941 a jeden z jejích prvních
kapelníků byl další Ledeňák – pan Josef
Mikoláš. Hrál na suzafon.

Máte přehled o statistice kapely? Kolik
toho natočila, kolik měla celkem vystoupení
apod.?

Bylo toho strašně moc. V seznamu skladeb
máme tak 750 kusů. V rozhlase máme natoče-
no přes 600 kusů. V televizi máme také řadu
nahrávek. Abych počítal všechna vystoupení,
tak to by bylo hodně složité. Nejvíc jich bylo
za kapelníka Ády Školky, to jsme hráli i pět-
krát do týdne, ročně tak 60 koncertů. Dneska
je to kolem 25 koncertů za rok.

Vystupovali jste také v zahraničí?
V zahraničí jsme hráli zejména v Němec-

ku a v Rakousku, ale procestovali jsme takř-
ka celou Evropu. Z velkých zájezdů to byl
zájezd do Jugoslávie, kde jsme dokonce toči-
li hudebně-zábavný film s názvem Budvarka
v Mostaru, kde mi manželku hrála Andrea
Čunderlíková alias Ina ze seriálu Nemocnice

pokračování na str. 9
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na kraji města. Potom musím zmínit zájezd do
Spojených států, kde jsme koncertovali přede-
vším pro české krajany. To byla nádhera, krás-
né vzpomínky mám na americké televizní
přenosy. Za mého kapelničení jsme byli třeba
tři týdny v Číně, kde byl světový festival písní
a tanců.

Byl jste k hudbě veden od malička?

Už jako malý kluk jsem zpíval. Hlavně
matka mě v tom podporovala a naučila mě
spoustu písniček. A díky ní jsem taky začal
hrát na harmoniku. Vystupoval jsem na všech
možných ledenických akcích. Začal jsem také
hrát na klavír a ještě jsem se sám naučil na kyta-
ru. Něco jsem trochu podědil i po svém pradě-
dovi, který hrál na císařském dvoře ve Vídni.
A matčin otec byl vesnickým muzikantem.

Jak to vidíte s dechovkou do budoucna?

Dechovka stále vzkvétá na Moravě, ale
tady to stagnuje, ne-li upadá. Mám obavy, aby
se dechovka vůbec udržela. Jsou i mladí lidé,
co přijdou na koncerty a jsou spokojení, ale je
jich menšina. A jestli to stačí na zajištění pro-
dukce dechovek na příští léta, to si netroufnu
říct. Pro kapely je velké umění sehnat muzi-
kanty. Mnozí přijdou a v první řadě se ptají, co
za to a kdy bude pivo. Mladí zpěváci a zpěvač-
ky se zase snaží vnášet do dechovky taneční
prvky. I když je to hezký, nemám nic proti
tomu, ale není to dechovka. Dechovka má svůj
ráz a rámec a měla by si zachovat svoje gró.

PhDr. Jiří Cukr

Pozvánka na přednášku a fotoprojekci
o Přírodní památce u Ohrazení

JAK FUNGUJÍ
LUČNÍ SPOLEČENSTVA

NA LOUCE U OHRAZENÍ?
Čtvrtek 12. října 2023 od 18 h

Divadelní sál Ledenice, vstupné dobrovolné

Přednáší prof. Jan Lepš
z Přírodovědecké fakulty Jihočeské univerzity

Severozápadně od Ledenic leží řada hezkých a na vzácné druhy
rostlin bohatých luk (například vstavače, hořce, ale i méně nápadné,
ale velmi vzácné druhy, jako například některé ostřice). Nejzajíma-
vější místa najdeme ve dvou přírodních památkách („rezervacích“),
kterými jsou Ohrazení a Kaliště. Uprostřed mezi nimi máme experi-
mentální louku, na které od první půlky devadesátých let provádíme
pokusy a pozorování. Na začátku šlo hlavně o to ukázat, jaké hospo-
daření je pro zachování druhových luk vhodné, ale postupně jsme
začali řešit, jakým způsobem společenstva fungují a jak se chovají
jednotlivé druhy. Hlavní pokus, který na lokalitě provádíme už třicet
sezón, je jedním z nejdéle běžících pokusů tohoto druhu na světě.

Rozhovor s Ludvíkem Petrem
(pokračování ze str. 8)
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SEZÓNA 2023 JE ZA NÁMI
aneb jak se dařilo ledenickým hasičům a hasičkám

Jako již tradičně se ledeničtí hasiči účastnili seriálu Jihočeské hasič-
ské ligy. Soutěže, která má tradici již 24 let a letos poprvé jsme se jí
zúčastnili i jako jeden ze 13. pořádajících sborů.

Nejdříve vysvětlím, jak celý tento seriál funguje. Od května do září
se koná celkem 13 hasičských soutěžních závodů, kde soutěžící týmy
odběhnou svůj požární útok a dle umístění sbírají body, které se jim po
celou sezonu sčítají. Zvítězí tým, který nasbírá nejvyšší počet bodů.

Pro nás tento seriál začal 20. 5. na již zmiňované domácí soutěži
v Ledenicích. Zde bych chtěl poděkovat všem, kteří se jakkoliv podíleli
na zdárném průběhu celé soutěže, protože to byl opravdu náročný den.
Snad jako odměna pro všechny ledenické, kteří se zavítali podívat do
sportovního areálu, mohl být pohled nejprve na požární útok ledenic-
kých mužů, kteří zaběhli skvěle a vybojovali si druhou příčku. Po tý-
mech mužů přišla na řadu kategorie děvčat, kde ledenické ženy
dokázaly na domácí trati zvítězit.

V průběhu celé sezóny byli Ledeničtí v obou kategoriích mírní favo-
rité, i když v první části seriálu to tak občas nevypadalo. Holky ze tří
soutěží neodvezly ani jeden bod. To kluci do toho od začátku šlapali na
plno a od třetího závodu se ujali vedení. Něco málo se pokazilo až v sa-
motném závěru sezóny, kdy jednou proudař stříkal tak dlouho mimo
terč, že jim málem došla voda v kádi. Další ne moc povedený útok zavi-
nil pro změnu druhý proudař, který cestou k nástřikové čáře ztratil
proudnici. Nebo za to mohl snad rozdělovač?

Ale my dobře víme, že nejsme kapela, abychom pořád vyhrávali.

Ze 13 soutěží kluci odběhli všechny, dokázali 4 × zvítězit a celkem
8 × stáli na stupních vítězů.

Oproti ledenickým děvčatům. Ty si dovolily takový luxus, že do-
konce jednu soutěž vynechaly a místo soutěže se vydaly provdat jednu

ze svých proudařek.
Z 12 odběhnutých soutěží dívky 5 × zvítě-

zily a rovněž jako kluci 8 × stály na stupních
vítězů.

Ne příliš často se stávalo, že by se dařilo
jak klukům, tak i holkám. Výjimkou byla námi
oblíbená soutěž v Soběnově, zde se podařilo
vyhrát oběma družstvům!

A jak to teda celé dopadlo?
I přes menší občasné chybky, předváděli

Ledeničtí po celou sezónu skvělé výkony a
v obou kategoriích vybojovali tituly mistrů
a mistryň Jihočeské hasičské ligy pro rok 2023.

Jak je známo, trénink dělá mistra a za těmi-
to výkony stojí nemalé úsilí všech členů sou-
těžních týmů. Samozřejmě, že požární sport se
nedá provozovat bez hasičské mašiny, proto
nám odpusťte ,,ten 20 vteřinový řev mašiny“,
který se každou středu nese po Ledenicích.

Závěrem bych chtěl poděkovat všem čle-
nům obou družstev za skvělou reprezentaci a
také našemu starostovi sboru, bez kterého by
to prostě nešlo.

DĚKUJEME Zdenečku! (mj)

Zleva nahoře: Aleš Duda, Matouš Janovský, Václav Trtílek, Karel Veselý
Zleva dole: Michal Pašek, Filip Jindra, David Politzer

Mistři a mistryně Jihočeské hasičské ligy 2023

Zleva: Lucka Koblasová, Hanka Straková, Karolína Kolářová
(Matoušová), Kristýna Řepová, Hanka Adamcová, Elen Herdo-
vá, Pavlína Hejdová (Čížková)
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SHARKS
CHEERLEADERS

LEDENICE

zahájili novou
sezónu 2023/2024

srpnovým
soustředěním

v Hluboké nad Vl.
ö

Čekají nás nové
výzvy  a neskutečně

mnoho dřiny.
Ale my to zvládne-

me s úsměvem
na tváři.

Sharks Cheerleaders Ledenice na srpnovém soustředění v Hluboké nad Vltavou

ČESKOBUDĚJOVICKÝ DVOJBOJ V OHRAZENÍČKU
V sobotu 16. září jsme uspořádali na našem

hřišti v Ohrazeníčku již tradiční finálovou sou-
těž Českobudějovického dvojboje.

Letos přijelo do Ohrazeníčka 19 družstev
starších žáků, 14 družstev mladších žáků a
1 družstvo přípravky. Soutěžící porovnávali
své dovednosti v požárním útoku a v běhu jed-
notlivců na 60 m s překážkami. Pro zpestření
volných chvil jsme pro děti opět připravili
střelnici a skákací hrad. Rovněž nemohlo chy-
bět občerstvení s legendárními pikadory.

Počasí bylo vydařené a soutěžící předvedli
velmi pěkné výkony. Během slavnostního ná-
stupu jsme jako každý rok odměnili všechny
zúčastněné teamy taškou plnou dobrot. Z ví-
tězství se radovalo v kategorii mladších žáků
družstvo Olešník a ve starších žácích družstvo
Nové Homole II. Rovněž byly vyhlášeny cel-
kové výsledky celého seriálu Českobudějo-
vického dvojboje, který v obou kategoriích
ovládla družstva Drahotěšic.

Děkujeme všem, kdo nám pomohl s přípra-
vami a organizací této soutěže. Děkujeme také
sponzorům soutěže: městysi Ledenice, TOI-TOI
– paní Bumbové a Janu Bartoškovi – místopřed-
sedovi PSP ČR.

Za SDH Ohrazeníčko Petr Hronek

HLEDÁME SPOLUPRACOVNÍKY: mladé lidi ve věku 18–26 let!
Pro chystaný projekt „PROFIL NÁVŠTĚVNÍKA“ hledáme mladé

lidi ve věku 18 – 26 let, kteří budou zapojeni jako tazatelé dotazníkové-
ho šetření o v územní působnosti Místní akční skupiny Sdružení Růže
(v mapě šedě):
O co se jedná?
¡ Na 3-5 místech oblasti proběhne v následujícím roce 2024 ve dvou

dnech (1x mimo hlavní turistickou sezonu a 1x o letních prázdni-
nách) celodenní dotazníkový průzkum návštěvníků oblasti.

¡ Předcházet mu bude proškolení za účelem správné realizace terén-
ního výzkumu na přelomu října/listopadu 2023.

¡ Tazatelé budou smluvně vázáni a za svou práci finančně odměněni.

Projekt má následující cíle:
¡ Pomoc studentům předejít problémům se vstupem na pracovní trh

praktickým využitím předchozího proškolení k získání potřebných
návyků.

¡ V území nabízejícím mnoho zajímavých lokalit a míst získat
reprezentativní data o struktuře návštěvníků oblasti.

Dokdy a jak je možné se nezávazně informovat či přihlásit?
Do 20. října 2023 na těchto adresách:
Lenka Pytelková - pytelkova@mas.sdruzeniruze.cz
Lucie Kolářová - kolarova@mas.sdruzeniruze.cz
Jaroslav Zeman - zeman@mas.sdruzeniruze.cz



12 LEDENICKÝ  ZPRAVODAJ říjen 2023

Dětská olympiáda – 21. ročník
V neděli 10. 9. 2023 se opět sešly naše ratolesti na ledenickém hřišti, aby si zasou-

těžily, změřily své síly a pobavily se.
Konal se již XXI. ročník dětské olympiády.
Tentokrát bylo opravdu krásné a slunečné počasí, možná až příliš horké. Děti se

mohly ovšem osvěžit vodou, aby se zchladily, což se jim náramně líbilo. A letos že
jich bylo! Zaznamenali jsme druhou největší účast od roku 2013 a to 105 dětí!
Nádhera!

To je potom velká radost a odměna nám pořadatelům TJ SLAVOJ za přípravu, or-
ganizaci a zařízení všeho potřebného.

Děti závodily jako tradičně v 5 kategoriích dle věku a zvlášť chlapci a zvlášť dívky.
Jejich úkoly byly – skok do dálky, skoky v pytlích, hod na basketbalový koš, hod na
válečky a hod gumákem, střelba hokejkou na branku a běhy – krátký a dlouhý.

Celý areál se hemžil dětmi menšími, školou povinnými i těmi nejmenšími v ko-
čárcích za doprovodu a velkého povzbuzování rodičů a prarodičů. Zkrátka byl to
velký rej.

Děti se snažily podat co nejlepší výkony a bylo to vidět. Závodily jak o život.
Vždyť na ty nejlepší čekaly krásné ceny, diplomy a medaile. Pro ty méně úspěšné
byla připravena sladká odměna. Všichni dostali letos i magnetku s logem TJ Slavoj a
městyse Ledenice.

Během počítání výsledků si mohly děti vydechnout, zakousnout pikador a pobavit
se. Letos po delší době k nám zavítal „kejklíř Vojta“. Jeho představení bylo jako
vždy vtipné a zábavné a nejen děti byly určitě spokojeni.

Celé odpoledne se náramně vydařilo a organizátoři TJ SLAVOJ byli velice potě-
šeni takovou účastí a zájmem dětí zasportovat si a zasoutěžit.

Děkujeme všem sponzorům – městysu Ledenice, organizaci Česká unie sportu –
Sportuj s námi a firmě MARIUS PEDERSEN za finanční podporu. Díky patří i Hos-
půdce Na Hřišti, která zvládla tento nápor na jedničku.

Ale především a nejvíce děkujeme všem dětem za účast a krásné výkony a bude-
me se těšit příští rok opět na hřišti NA SHLEDANOU.

TJ Slavoj Ledenice

VÝSLEDKOVÁ LISTINA
předškoláci
1. Sofinka Pinkýřová 1. Denis Vlček
2. Kačenka Sluková 2. Kuba Kučera
3. Anežka Schamsová 3. Ondra Kadleček
4. Rozárka Novotná 4. Štěpán Zajíček
5. Eliška Bendová 5. Zdeněk Krsička

1.–2. třída
1. Terezka Prokopová 1. Adam Hruška
2. Alisa Dombroská 2. Martin Teraz
3. Barča Zimandlová 3. Marek Šesták
4. Natálka Hrušková 4. Ondra Vacek
5. Magda Filipová 5. Filip Pinkýř

3.–4. třída
1. Bětka Filipová 1. Vláďa Šesták
2. Nelly Viktorie Terazová 2. David Hruška
3. Táňa Davidová 3. Martin Hruška
4. Johanka Jaloševská 4. Robin Šťastný
5. Terezka Lišková 5. Matěj Šmejkal

5.–6. třída
1. Laura Bartošová 1. Matyáš Homer
2. Monika Pařízková 2. Robin Šafrata
3. Alenka Štěchová 3. Filip Teraz
4. Marcela Čechová 4. Honza Liška
5. Markétka Míková 5. Tomáš Juhas

7.–9. třída
1. Majda Míková 1. Ondra Štěch
2. Lucka Řimnáčová 2. Míla Uhlíř
3. Ema Davidová 3. Nicolas Čech
4. Nikola Švaňová
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Dětská olympiáda
(pokračování ze str. 12)

VÝLET
do Novohradských hor

V sobotu 16. září jsme podnikli další
výlet do Novohradských hor s průvod-
cem Milanem Koželuhem. Tentokrát
byl naším hlavním cílem vrchol Mys-
livna (1040 m n. m). Se skupinou 35 tu-
ristů jsme vyrazili z Pohorské Vsi přes
Terčí Dvůr, Pivonice, vrcholy Vyhlídka,
Myslivna a Jánský Vrch. Naše sedm-
nácti kilometrová a celkem náročná tra-
sa končila v Pohoří na Šumavě. Díky
krásnému počasí jsme si, pro tentokrát
poněkud delší, obědovou přestávku
užili na hrázi klauzury Kapelung. Tento
výlet byl již šestnáctým v pořadí od
roku 2015, kdy městys Ledenice výlety
s Milanem Koželuhem do Novohrad-
ských hor pořádá.

jk
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VELKÁ ŠKOLA ZKUŠENOSTÍ
BYL PRO U8 TURNAJ PLANEO CUP

V úterý 12. září odehrála kategorie U8 kvalifikační kolo turnaje Pla-
neo Cup. V silném obsazení skončily malé děti z fotbalového TJ Slavoj
Ledenice na pátém místě.

Planeo Cup je republikový turnaj v mnoha kategoriích. Slavoj Lede-
nice do turnaje přihlásil tým U8, který se na hřišti JFA České Budějovi-
ce poměřil v první kvalifikaci kromě domácího celku i s FC Silon
Táborsko, FC Písek, FK Meteor Tábor a SKP České Budějovice.

„Na turnaji jsme se utkali oproti nám s velkými týmy z Jihočeského
kraje. Pro kluky to byly obrovské zkušenosti,“ řekl na úvod hodnocení
za trenérský tým Petr Sluka. „Z této pomyslné velké školy si naši kluci
odnesou plno nových zážitků, které je zase posunou dále.“

Slavoj Ledenice se postupně utkal s Táborskem, Pískem, Meteorem,
SKP a na závěr s JFA. „Jedinou kaňkou turnaje byla absence rozhod-
čích, jelikož forma, že trenéři se při sporných situacích domluví, moc
nefungovala. Někdy to ublížilo našemu celku, někdy i soupeřům. Nic-
méně to byla jediná věc, která nám na pěkném turnaji chyběla.“

A jak zhodnotil Petr Sluka jednotlivé zápasy?
TJ Slavoj Ledenice – FC Silon Táborsko 1:11 (gól Adam Hruška)
„Hned první soupeř FC Silon Táborsko nám ukázal, jak lze pracovat

s důrazem a rychlostí. Rozdíl 10 gólů byl zcela po zásluze, na soupeře
jsme neměli. Táborsko nás vyškolilo ve všech aspektech.“

TJ Slavoj Ledenice – FC Písek 0:9
„I ve druhém zápase se hrálo na naši branku. Písek nás jasně a vyso-

ko přehrál. Sportovně je třeba uznat, že oba zápasy s Táborskem a Pís-
kem byly jednostranné a soupeři byli lepší.“

TJ Slavoj Ledenice – TJ Meteor Tábor 1:2 (gól David Pejša)
„Po prvních dvou utkáních jsme měli půlhodinovou pauzu, kde jsme

se spolu s rodiči snažili kluky vrátit po prohrách do pohody. Jak fyzic-
ky, tak hlavně psychicky. A nutno říci, že pauza nám prospěla. S Me-
teorem Tábor jsme sice prohrávali po výborné střele z přímého kopu
0:1, ale po skvělém výkonu brankáře Matyho Kučery a gólu Davídka
Pejši jsme najednou celé utkání odehráli za stavu 1:1. Až zhruba minutu
před koncem jsme inkasovali z dalšího přímého kopu. Chtěli bychom
Meteoru poděkovat za oboustranně férové utkání, které všechny bavilo
– nás, kluky i rodiče. Meteor nakonec kvalifikaci vyhrál a přejeme mu
do další fáze hodně štěstí. Rádi se na jeho další výsledky podíváme.“

TJ Slavoj Ledenice – SKP České Budějovice 1:4 (gól Matyáš
Čížkovský)

„Těsná prohra s Meteorem vlila klukům důvěru do žil a v dalším
utkání s velice silným a dobře organizovaným SKP jsme uhráli cenný
výsledek 1:4.“

TJ Slavoj Ledenice – Jihočeská fotbalová akademie 10:1 (góly:
Matěj Kučera, David Kouba 3, Matyáš Šimek 2, Adam Hruška, David
Pejša, Dominik Heřman)

„K poslednímu utkání s Jihočeskou fotbalovou akademií jsme na-
stupovali unaveni, ale s vírou, že jednu výhru zkusíme urvat. Výsledek
možná vypadá jednostranně, ale JFA nám rozhodně nedala nic zadarmo
a hrála velmi pěkně.“

Slavoj na turnaji skončil s bilancí jedné výhry a čtyř porážek na
5. místě. „Celkové umístění bereme. Jeli jsme si turnaj užít, a to se po-
vedlo. Kluci viděli, jaké to je hrát se špičkovými kluby. Všichni naši
hráči nastupují i v okresním přeboru U9, kde se proti starším také ne-
ztrácejí. Směrem k sezoně budoucí, kdy budeme konečně dorazový
ročník, je to pěkný příslib,“ dodal na závěr za trenérský tým Sluka.

(mhe)

TENISOVÝ
TURNAJ

Tenisový oddíl Ledenice pořádal již 23. roč-
ník tradičního tenisového turnaje ve čtyřhře,
který se konal v sobotu 16. 9. 2023 na kurtech
v Borovanech. Za pěkného zářijového poča-
sí se turnaje zúčastnilo sedm dvojic. Dvojice
tvořili hráči jak z Ledenic, tak Borovan a
okolí. Zápasy byly velmi vyrovnané a kva-
litní.

První tři místa obsadili otcové se svými
syny. A to v pořadí: 3. místo – Mrázovi,
2. místo – Valovi, 1. místo – Strouhovi.

Už teď se těšíme se na další ročník, který se
bude konat v podobném termínu jako letos.
Všichni tenisté z okolí jsou srdečně vítáni.

Za oddíl tenisu Miroslav Strouha
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Bilancování léta na vodě
Léto se přechýlilo do podzimu a i lodní modeláři začínají opouštět

se svými modely vodní hladiny a zvažují, zda stavět nový model, nebo
začít vylepšovat ten současný a více zdokonalovat právě to umění na
vodě. Vždyť zrovna uplynulá sezóna byla v těch seriálových soutěžích
o titul MiČR více průměrná. Až na žákovské mistrovské soutěže do
patnácti let. Tam naši členové Jirka Lhotka v kat. F4A vyhrál první
místo a stal se mistrem ČR a Tomáš Tůma v kat. F4B obsadil taktéž
první místo.

Ledenicích se ale ještě 3. září konalo žákovské mistrovství Jihoče-
ského kraje, ve kterém náš Richard Čutka vybojoval první místa v kat.
Ex 500 a F4A a stal se tak mistrem Jč. Kraje.

Už zbývala pouze pátá a šestá soutěž seriálu MiČR v Duchcově a to
jsme již věděli, že tady na titul letos nemáme. Jediný, kdo jej mohl zís-
kat, byl Karel Fyrbach za seniory, v tuto chvíli na druhém místě, a ten
právě v tomto termínu byl na studijní stáži v zahraničí. Doslova se do
toho opřeli ti, kteří se bodově v seriálu pohybovali někde uprostřed.
Matěj Sedmík za seniory a Jirka Lhotka s Markem Fyrbachem za junio-
ry. A právě tito jmenovaní na posledních soutěžích získávali nejvyšší
počet bodů (což dva dny před byl ještě sen) a probojovávali se tak do-
předu bodovací tabulky. A tak se stalo, že konkurence Karla Fyrbacha
sice posunula na páté místo, ale senior Matěj Sedmík se probojoval na
místo druhé a u juniorů doslova dopředu na druhé místo přeskočil Jirka
Lhotka a na čtvrté místo Marek Fyrbach.

Nakonec tedy došlo k jinému překvapení. Konkurence sice získala
titul, ale dva senioři a dva junioři z Ledenic postupují na Mistrovství
světa, které se bude konat v roce 2024 v Maďarsku.

A tak se z Duchcova domů jelo s dobrou
náladou. Byla to přece úspěšná sezóna.

Ještě je ale nutné se zmínit o té nejhezčí tra-
diční podzimní ledenické soutěži a tou je Le-
denická 50 o živou posvícenskou husu, piráta
roku a mnoho dalších pěkných cen od sponzo-
rů, které se u nás v Ledenicích dostanou vždy
na každého soutěžícího a těch tady i letos bylo
přes padesát. Třeba až z Pardubic, Jablonce a
Vysočiny. Tak je naše veřejná volná soutěž
oblíbená a tím jsou také Ledenice známé po
celé republice. Letos nám ale v základní kate-
gorii Ex 500 živá husa a pirát odletěli do Třeš-
tě. Ovšem v dálkově řízených modelech jsme
nikomu nedali šanci. O to se postarali Jiří
Lhotka, Marek Fyrbach, Petr Kadlec, Derek
Pinc, Jan Petráš a Richard Čutka.

Děkujeme městysu Ledenice a všem sponzo-
rům za finanční i věcné dary. Letos byla přízeň
tak veliká, že jsme si mohli dovolit zakoupit
pěknou novou loděnici a panu Josefu Hronko-
vi děkujeme za kvalitní podlahu pod ní.

Za KLoM Ledenice Jiří Hinterhölz

Tři vítězové 2023

Richard Čutka Tomáš Tůma

Jiří Lhotka – vítěz Marek Fyrbach a Jirka Lhotka
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STÁT ZAPLATÍ ZÁJEMCŮM
NÁVRH ENERGETICKY

ÚSPORNÝCH OPATŘENÍ (NEO)
PRO RODINNÉ A BYTOVÉ DOMY

Spolek Energy Centre České Budějovice, který je součástí největší
poradenské sítě zaměřené na energetické úspory v České republice -
EKIS, oznamuje zavedení nového typu konzultace: Návrh energeticky
úsporných opatření (NEO) pro rodinné a bytové domy. Tento nový
program je určený pro vlastníky nemovitostí, kteří si přejí snížit svou
spotřebu energie.

Jedinečnost programu NEO spočívá v tom, že kromě konzultací
poskytuje i možnost vytvoření individuálního Návrhu energeticky
úsporných opatření pro každou nemovitost. Energetičtí specialisté pro-
vedou zdarma základní zhodnocení renovačního potenciálu budovy,
navrhnou úsporná opatření, která reflektují stav budovy a současně
zohlední potřeby klienta. Součástí návrhu bude také odhad nákladů
spojených s realizací navrhovaných opatření, informace o dostupných
dotačních příležitostech a návrhy dalšího možného postupu.

„Díky programu NEO mají vlastníci rodinných a bytových domů
možnost vytvořit plán renovací, který lze realizovat najednou nebo po-
stupně, a tím dlouhodobě snížit svou spotřebu energie“, uvedla Mgr.
Ivana Hlinková, jednatelka Energy Centre České Budějovice. “Chceme
veřejnost informovat o možnostech a vhodných energeticky úsporných
opatřeních na konkrétních nemovitostech a také o dostupných finanč-
ních podporách pro realizaci energeticky úsporných projektů."

Energy Centre České Budějovice je připraveno poskytnout všem zá-
jemcům o energeticky úsporná opatření nezávislou a bezplatnou odbor-
nou pomoc. Možnosti poradenství lze nalézt zde:
https://eccb.info/pro-verejnost/poradenstvi/neo/.

Tento projekt je financován z prostředků Evropské unie z fondu
Next Generation EU.

Kontakt pro dotazy:
Mgr. Ivana Hlinková, jednatelka ECČB
Tel.: 777 030 325, ivana@eccb.cz

POMÁHÁME JIŽ 10 LET
Čas nezadržitelně plyne. Neohlížíme se příliš zpátky, na pořadu

dnešního dne máme většinou budoucí zítřky. I proto nás v Arše
vlastně překvapilo, že už plujeme desátým rokem.

Jubileum si zaslouží oslavu. Srdečně Vás, vaše rodiny a přátele
zveme v pátek 20. října do sálu pod knihovnou a galerie v Klášteře
Borovany.

Od 17 hodin tady pro Vás otevíráme kavárnu notaBENE. Při
dobrém domácím pohoštění, alko i nealko nápojích a jak věříme, bá-
ječné atmosféře, slavnostně zahájíme výstavu MÍSTA DOMA. Vý-
stavu fotografií z naší péče. Zahraje nám k tomu dívčí Duo Angeli –
flétnistky Leona Malíková a Gabriela Tlapová.

Od 18 hodin si nenechte ujít benefiční koncert sólistky opery Ji-
hočeského divadla Kateřiny Špilauer Hájovské. Spolu s hudebním
doprovodem s námi popluje vodami lidovek, muzikálových melodií
a nemineme ani krásný útes Dvořákovy Rusalky.

Od 19 hodin s námi můžete přivítat manžele Karin a Pavla Spur-
ných, které znáte z festivalu Klášter pod Hvězdami. Svou živou
ŽIVOU hudbou nás budou bavit až do konce oslav.

Přijďte.
Posedět, potkat se, pobavit, dojmout… Zpívat, tančit, jen tak

plout… Těšíme se na Vás!
Monika Strapková
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RADOST
Klub volnočasových aktivit (nejen) pro seniory

Od října Vás srdečně zveme do nového klubu seniorů v Borovanech
(v Arše naproti autobusovému nádraží). Přijďte mezi nás!

Přehled aktivit pro říjen 2023
¢ Pravidelné aktivity
¡ Anglická čajovna a konverzační klub
Každý čtvrtek od 9 hodin.

¡ Německá kavárna a konverzační klub
Každý čtvrtek od 10.30 hodin.
Společně se budeme toulat krajinou cizích jazyků. Inspiraci pro kon-
verzaci budeme hledat v tom, čím jsme obklopeni – v přírodě, v umění,
v literatuře, v hudbě. Ve světě vůní, chutí, barev a zvuků. Podíváme se
na slovní zásobu, kterou nenajdete v učebnicích, ale určitě ji uslyšíte na
ulici, ve filmech, objevíte v knížkách. Vyzkoušíme si kreativní techni-
ky vycházející z arteterapie, tvůrčího psaní či z principů mindfulness.
Procvičování jazyka v pomalém rytmu vám pomůže znovuobjevit ra-
dost z objevování nových věcí a bude vás inspirovat ke zklidnění a ná-
vratu k pomalosti a lehkosti.
Oběma kurzy vás provede lektorka Mirka Smíšková
Konverzační jazykové kurzy začínají 5. října.
12 setkání v délce 60 minut pro 6–8 účastníků. Cena: 1 800 Kč.

¡ Trénování paměti
Každé pondělí od 14 hodin.
Přijďte si zábavnou formou trénovat paměť a udržovat ji tak v dobré
kondici. Kurz není náročný, nejde o zapamatovávání si položek. Jde
o milé setkání, vzpomínání a tvoření nových zážitků. Někteří z Vás, již
mají s kurzem zkušenost. To neznamená, že by noví zájemci měli mít oba-
vy, že nebudou stačit tempu ostatních, nebo jejich znalostem. Snažíme se
o to, aby bylo ve skupině všem příjemně, pomáháme si a nastavujeme
přátelskou atmosféru.
Hodiny na sebe nenavazují. Vybíráme symbolický poplatek 20 Kč za
setkání.

¡ Středeční šálek kávy
Kvízová, tvořivá a konverzační dopoledne.
Od 4. října (každou druhou středu) od 10 hodin.
V rámci Středečního šálku kávy budeme společně luštit kvízy, ukážeme
si, jak si vést a psát deník, číst a povídat si o každodenních radostech.

¡ Čtenářský klub „Mezi stránkami“
Jednu středu v měsíci od 10 hodin. Poprvé 11. října.
„Knihomolky“ a „knihomolové“ se budou scházet a referovat si
o knížkách, které je baví.
Kniha na měsíc listopad je „Božidara“ od Veroniky Hurdové.

¢ Jednorázové kurzy
¡ V pondělí 9. října od 16 hodin můžete přijít sami nebo společně

s menšími vnoučaty na tvořivou dílnu s lektorkou Petrou Šilha-
novou. Tématem budou bambulková zvířátka.
¡ V pátek 20. října od 17 hodin vás lektorka Martina Kratochví-

lová provede Tvořením vůní. Na workshopu se seznámíte s hřeji-
vými vůněmi a esencemi podzimu, které podporují imunitu a mají
léčivé účinky pro tělo a duši. V praktické části bude možnost vyro-
bit si vlastní voňavou tyčinku a mýdlo se solí a bylinkami.
¡ V pondělí 23. října od 16 hodin se podruhé potkáme s lektorkou

Petrou Šilhanovou a tentokrát budeme tvořit šperky z korálků.
Přijďte si s dcerou nebo babičkou vyrobit vlastní šperk.

Veškeré informace k jednotlivým kurzům a workshopům Vám rádi
poskytneme na tel. čísle: 792 372 218
nebo na e-mailu:seniorklub@archaborovany.cz
Více také na www.radostborovany.cz

Už nyní se na naše společná setkání těšíme.
Mirka Smíšková, koordinátorka volnočasových aktivit

MOŠTÁRNA BOROVANY
Nabízíme sezónní moštování ovoce v borovanské
moštárně. Co je třeba vědět?

Minimální várka ke zpracování je 40 kg ovoce. Maximální várka
je 80 kg ovoce (pro představu: do jedné zelinářské přepravky 40 ×
60 cm se vejde 15 až 20 kg ovoce, do jednoho bílého pytle na obilí
cca 40 kg ovoce).
Ovoce musí být čisté, zdravé a nepřezrálé.
¡ Ke zpracování přijímáme pouze jablka a hrušky, ostatní ovoce

a zelenina jsou zakázány (při porušení budeme vyžadovat
náhradu škody).

¡ Obaly na nepasterizovaný mošt je nutné mít vlastní
o minimálním objemu 3 litry.

¡ Pasterizovaný mošt plníme do sáčků „Bag in box“ = plastový
pytlík na 6 litrů moštu s kohoutkem, které jsou k prodeji na
místě. Do jiných obalů pasterizovaný mošt neplníme.

¡ Zbytky z moštování (= výlisky) je možné po domluvě nechat
v moštárně.

Ceny za služby
Drcení a lisování ovoce .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 5 Kč / kg
Pasterizace moštu .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 10 Kč / litr
„Bag in box“ = plastový pytlík
na 6 litrů moštu s kohoutkem .  .  .  .  .  .  . 20 Kč / ks
Kartonová krabice na Bag in box
(pro lepší manipulaci a skladování) .  .  .  . 20 Kč / ks

Kde nás najdete?
Moštárna Borovany – areál technických služeb Města Borovany
na Třeboňské ulici

Provoz
od září 2023 po předchozí telefonické domluvě u správce moštárny

Kontakt
Tomáš Candra, tel. 702 505 339, Adéla Pixová, tel. 774 743 470
https://mas.sdruzeniruze.cz/mostarna-borovany
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TIPY PRO VÝBĚR FOTOVOLTAIKY
Fotovoltaické elektrárny zažívají velký boom. Jak se ale nespálit při

jejím pořízení? ENERKOM RŮŽE přináší pár základních tipů
(Převzato a zkráceno z https://caft.cz/desatero-pro-vyber-fotovoltaiky):

1. Proč chcete fotovoltaiku?
Nejprve si promyslete, proč chcete fotovoltaickou elektrárnu. Zvažte,

zda ji potřebujete pro úsporu elektřiny v domácnosti, ohřev vody, klima-
tizaci, nabíjení elektromobilu nebo jako záložní zdroj energie při výpad-
ku elektřiny.

2. Výběr instalatérské firmy
Zvolte kvalitní firmu, která poskytne individuální řešení na základě

vašich potřeb a spotřeby elektřiny. Důležité je, aby měla oprávnění k
instalaci fotovoltaických elektráren a pozitivní reference. Rady od zná-
mých a využití online adresářů mohou pomoci při výběru. Až poté, co
je žádost o připojení k síti vyřízena, doporučuje se dát firmě větší
zálohu na instalaci.
Doporučujeme hledat na těchto odkazech:
https://caft.cz/hledam-profika
https://www.solarniasociace.cz/seznam-doporucenych-firem
https://refsite.info/photovoltaics/contractors

3. Jaký výkon potřebujete?
Spolehlivý dodavatel vám pomůže určit vhodnou velikost systému

na základě současné spotřeby elektřiny, ale zvažte i budoucí změny
spotřeby. Pokud máte dostatečně velkou střechu, budete moci brzy na-
bídnout přebytečnou elektřinu rodině, sousedům nebo přátelům, což je
klíčový trend budoucnosti. Stát také připravuje legislativu, která usnadní
sdílení energie.

4. Baterie
Baterie slouží k ukládání vyrobené elektrické energie, což vám

umožní využívat sluneční energii i v době, kdy fotovoltaický systém
není aktivní. Tím zvýšíte využití vaší vlastní elektřiny a zajistíte si ne-
závislost v případě výpadku elektrické sítě. V budoucnu můžete baterii
využít i k poskytování flexibilní energie pro stabilizaci sítě, což může
být další výhodou. Program Nová zelená úsporám poskytuje vyšší
dotační podporu pro tyto systémy.

Je však důležité poznamenat, že baterie není nezbytnou součástí fo-
tovoltaického systému. Rozhodnutí o její instalaci závisí na vašich pot-
řebách a plánech pro využití solární energie. Pokud později zvážíte
přidání baterie, to je možné, ale může to znamenat dodatečné náklady a
ztrátu nároku na dotace.

5. Kvalita a materiály
Ujistěte se, že instalatér použije kvalitní materiály od renomova-

ných výrobců a má zkušené instalatéry. Chytré řízení spotřeby může
zvýšit návratnost investice.

6. Orientace panelů
Zvažte ideální orientaci panelů na východ, západ nebo jih, v závis-

losti na dostupných plochách a architektonických hlediscích. Obvykle
se panely umisťují na střechu domu, ale mohou být také umístěny na
garáži nebo jiných budovách na pozemku. Existuje také možnost insta-
lace panelů na fasádu domu, ale jejich účinnost výroby je zde nižší.

7. Připojení do sítě
Proces připojení solárního systému do elektrické sítě se nazývá uve-

dení do provozu (UP). Spolehlivá firma zajistí veškeré potřebné doku-
menty pro podání žádosti o připojení k distribuční síti a následně podá
tuto žádost v souladu s požadavky příslušné distribuční společnosti.
Kvalitní dodavatel obvykle zahrnuje do těchto dokumentů projektovou
dokumentaci a smlouvu o připojení.

8. Financování
Proces financování instalace fotovoltaického systému může být klí-

čovým aspektem. Doporučuje se postupovat tak, že první záloha se hra-
dí po podpisu smlouvy s vybranou firmou, často činí 10–40 % celkové
ceny instalace. Druhá záloha, která často činí 50–70 %, se vyžaduje po
získání smlouvy o připojení k elektrické síti a zahájení montáže. Zbytek
z celkové ceny instalace se hradí až po dokončení projektu a předání
hotového díla (včetně předávacího protokolu a revizní zprávy).

9. Dotace
Pro instalaci můžete získat dotaci z programu Nová zelená úsporám,

a spolehlivá firma vám může pomoci s potřebnou dokumentací. Dotace
je vyplácena poté, co prokážete zaplacení celkové ceny za dodávku a
instalaci elektrárny a obdržíte potvrzení o připojení k elektrické síti.

10. Servis a záruka
Životnost fotovoltaických panelů a některých dalších komponent

fotovoltaického systému může být různá. To je důvodem, proč firmy
obvykle nabízejí záruku až na 25 let pro panely, ale mohou mít odlišné
záruční doby pro jiné součásti. Tato záruka může například zahrnovat
garanci účinnosti panelů. Při výběru dodavatele je důležité sledovat, jak
firma reaguje na reklamace u svých jiných instalací a jaké má reference
v této oblasti.

ENERKOM RŮŽE
hledáme energeticky úsporná řešení, ptáme se za vás odborníků

INZERCE
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HLEDÁM
PRONÁJEM BYTU

2+1 nebo 3+1
v Ledenicích a okolí

Tel. č. 702 347 551

PAVEL SLÁMA
malířství – natěračství
Nabídka veškerých malířských
a natěračských prací

373 73 Libín 66,
mobil +420 728 866 586
e-mail: slamamalir@seznam.cz

TOPENÍ

VODA – PLYN

¡ Podlahové vytápìní

¡ Tepelná èerpadla

¡ Kotle na tuhá paliva

¡ Kondenzaèní plynové kotle

¡ Kotlíkové dotace

RaBa-servis
Radim BACHRATÝ, Nová Ves 101

tel.: 603 749 031
e-mail: radim.bachraty@tiscali.cz

KDO INZERUJE, TEN PROSPERUJE
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Martin Š t ě ch
Ing. Miroslav K a d l e č e k

GEODETICKÁ KANCELÁŘ
LEDENICE

geometrické plány a ostatní geodetické práce

e-mail: stech.martin@atlas.cz § mobil: 775 665 035
info@gkl-ledenice.cz § mobil:  602 662 693

Na Zahradách 630, Ledenice
www.gkl-ledenice.cz


